
 

   

 

 

 

 

Mr Jinxing Rao 

President, Shenzhen Institute of Social Organizations 

 

Mr Rao is President of Shenzhen Institute of Social Organizations. His other 
roles include: Committee Member of Expert Committee, China Association 
Non-Profit Organisation; Expert of Industry Association, China Federation of 
Industrial Economics; one of the first experts of Guangdong Province Civil 
Affairs Think Tank; Consultant of Shenzhen Charity Alliance; Principal 
Researcher of Shenzhen Commonweal Fund Federation; Council Member of 
Shenzhen Project Care Foundation; Council Member of Shenzhen IREAD 
Foundation; Supervisor of China Charity Fair Center. Mr Rao initiated and 
participated in the China Private Foundation Forum and China Community 

Foundation Summit. He initiated the first China Social Innovation Award and participated in the planning 
efforts for China Foundation Center and Shenzhen Foundation Center. 

 

Topic: The Status, Issues, and Countermeasures of Social Innovation Spaces in Shenzhen 
In recent years, government support in the development of social organisations have led to an emergence 
of social innovation spaces across Shenzhen city. These spaces are run by different organisations with various 
models, and facilitate communication between social organisations and capacity building by providing office 
spaces, encouraging incubation, supporting resource exchange and so on. This presentation introduces the 
current status, characteristics, functions, results, and impact of Shenzhen’s social innovation spaces. It also 
analyses the issues currently faced in the operation of such spaces, and proposes countermeasures to further 
improve the result of their work. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

   

 

饒錦興先生 

深圳社會組織研究院院長 

 

深圳社會組織研究院院長。社會兼職：中國社會組織促進會專家委員會

委員、中國工業經濟聯合會行業協會智庫專家、廣東省民政智庫首屆專

家、深圳市慈善事業聯合會顧問、深圳市基金會發展促進會首席研究員、

深圳市關愛行動公益基金會理事、深圳市愛閱公益基金會理事、深圳市

中國慈展會發展中心監事。曾先後參與發起中國非公募基金會發展論壇、

中國社區基金會發展論壇；發起首屆“中國社會創新獎”評選活動；參

與基金會中心網和深圳基金會中心的籌備工作。 

 

 

題目：深圳社會創新空間運營的現狀、問題及對策 

近年來，在政府支援社會組織培育發展的過程中，深圳市湧現了一批社會創新服務空間。這些空間

舉辦主體不同，運營模式各異，主要為社會組織開展交流和能力建設提供辦公場地、培育孵化、資

源對接等專業服務。本報告主要介紹深圳市社會創新空間的現狀、特點、功能、成效及影響，分析

目前運營過程中的問題，提出改進空間績效的對策建議。 


